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SUPERLIGA, ETAPA VI
STADIONUL „ION OBLEMENCO“, CRAIOVA

UTA
Alexandru Mitriţă şi Andrei Ivan au încântat 
în repriza a doua a partidei cu Iaşi, reuşind 
fiecare câte un gol, respectiv câte un assist 
pentru golul celuilalt. Cei doi olteni  
(unul get beget, celălalt prin adopţie  
şi formare) alcătuiesc un cuplu tot mai închegat  
şi spectaculos în atacul Ştiinţei  
şi sunt hotărâţi să repete prestaţiile  
de poveste în această seară,  
în derby‑ul provinciei cu UTA.  
Fiţi alături de ei, fiţi alături  
de noi şi haideţi să reaprindem  
împreună #Vulcanul pe care  
toţi adversarii îl vizitează  
cu teamă şi respect.

Mitri + Ivan = GOL

FRĂŢIA 
PERFECTULUI 
SIMPLU



Salut, Andrei. Ai dat gol şi assist la assist‑ul şi golul lui Mitriţă, 
simţi că începe să se contureze un nou cuplu memorabil în 
atacul Ştiinţei?

Toată echipa a făcut un meci bun la Iaşi, iar eu şi Mitriţă ne sim-
ţim tot mai bine împreună pe teren. Am cooperat foarte bine la 
goluri, au fost frumoase amândouă. Eu unul aşa sper, să devenim 

La doar 26 de ani, ANDREI IVAN este în al optulea lui sezon la 
Ştiinţa. Avea doar 17 ani când a debutat la seniorii Ştiinţei, într‑un 
meci de la Satu Mare disputat pe 10 martie 2014. De atunci a jucat 
251 de meciuri pentru Universitatea, a înscris 67 de goluri şi a dat 
35 de pase de gol. După un început ezitant de sezon 2022‑2023, 
Andrei Ivan a făcut o partidă memorabilă la Iaşi şi e decis să‑şi 
cinstească statutul pe care unii susţin că l‑ar fi obţinut deja: acela 
de fotbalist emblematic din istoria Universităţii Craiova.

„Nu voi uita 
niciodată 
primul trofeu 
obţinut în tricoul 
echipei pe care 
o iubesc“

ANDREI IVAN:



un cuplu apreciat şi temut şi să‑i bucurăm astfel pe suporterii 
noştri. 

S‑au zis lucruri răutăcioase despre relaţia dintre tine şi Alex, 
cum este aceasta de fapt, cum vă raportaţi unul la celălalt?

Aşa cum am zis‑o de atunci, nu a fost nimic adevărat în acele 
zvonuri. Avem o relaţie foarte bună, suntem colegi şi prieteni şi 
cred că am demonstrat pe teren cât de bine ne înţelegem. Şi eu şi 
Alex sperăm că o vom ţine tot aşa.

La Iaşi ai început al doilea vârf, după care ai fost mutat vârf. 
Unde te‑ai simţit mai bine şi de ce?

Apropo şi de ce ziceam anterior, eu sunt un jucător de atac şi 
un marcator şi mă simt bine oriunde, atâta vreme cât am lângă 
mine jucători care mă pot pune în valoare, care înţeleg cum să se 
folosească mai bine de calităţile pe care le am. Cred că la Iaşi am 
arătat foarte bine tocmai pentru că şi colegii mei din linia a doua 
au făcut meciuri foarte bune.

Simţi că poţi deveni golgheterul campionatului în acest sezon? 
Ce crezi că trebuie să se întâmple ca să reuşeşti asta?

Da, este un obiectiv al meu şi cred că este realizabil. Trebuie 
să nu mă accidentez şi să nu mai ratez atât de mult, muncesc la 
asta şi sper că se va vedea şi pe teren.

Care crezi că e cel mai bun meci al sezonului pentru Univer‑
sitatea? Dar cel mai slab?

Cel mai bun a fost meciul cu Mioveni din turul sezonului 
2021‑2022, când am reuşit patru goluri şi am câştigat meciul cu 
4‑2. Cel mai slab probabil a fost acel meci blestemat cu FCSB, când 
am ratat un penalty pe final. Ştiţi cât de important este pentru 
mine să câştig în faţa rivalelor din Bucureşti, iar acea nereuşită 
m‑a marcat destul de mult.



Ţi se pare că anul acesta suntem mai aproape sau mai departe 
de titlu faţă de alţi ani? 

Rămâne de văzut, eu unul am simţit în fiecare sezon, de la reve-
nire încoace, că titlul ne este la îndemână, v‑o spun sincer. Nu 
am avut din păcate constanţă în rezultate şi cred că experienţa 



pe care am acumulat‑o ar trebui să rezolve şi această mică pro-
blemă. Rămâne de văzut şi trebuie să muncim mult tocmai ca să 
nu mai avem scăderi de formă şi să nu mai facem fanilor surprize 
neplăcute.

Care e meciul de care îţi aminteşti cu cea mai mare plăcere din 
toate sezoanele jucate pentru Ştiinţa?

Finala cu Astra Giurgiu în care am câştigat Cupa României. A 
fost primul meu trofeu în tricoul echipei pe care o iubesc şi nu 
voi uita niciodată acea seară.

Care crezi că e defensiva cel mai greu de depăşit din acest sezon 
şi, mai precis, cel mai bun fundaş dintre adversarii din Super‑
liga? 



FCSB‑ul arată foarte bine pe plan defensiv în acest sezon. Chi-
richeş şi Dawa sunt fundaşi foarte buni şi cred că au demonstrat 
asta în acest început de campionat.

Care e top 3‑ul fotbaliştilor tăi preferaţi din toate timpurile?
Cristiano Ronaldo, Kylian Mbappe, Gheor ghe Hagi.

Dacă cineva l‑ar fi întrebat pe copilul de 7 ani Andrei Ivan care 
este cel mai mare vis al lui, ce ar fi răspuns?

Cred că să fiu fotbalist ar fi fost suficient pentru mine, la acea 
vârstă. Apoi am început să am şi vise mai măreţe, anume să joc la 
o echipă mare şi la Naţională. Mă bucur să spun că mi‑am împli-
nit toate cele trei vise, pentru că joc pentru o echipă mare, Uni-
versitatea, şi am făcut meciuri bune şi la Naţională, unde sper să 
revin cât de curând.

Naufragiezi pe o insulă pustie alături de familia ta. Ce melo‑
die preferată ai vrea să iei cu voi, ce obiect preferat şi ce fel de 
mâncare pe care să îl mănânci la nesfârşit?

Ca melodie, aş lua‑o pe Indila, Derniere Danse, să dansez împre-
ună cu soţia. Obiectul preferat, probabil iPad‑ul, iar felul de mân-
care pe care cred că l‑aş putea mânca de multe ori ar fi orez cu 
piept de pui.

Cum crezi că se va desfăşura meciul cu UTA, o echipă agresivă 
şi cu nevoie de puncte?

Va fi dificil, au un lot mai bun şi probabil vor creşte tot mai 
mult pe măsură ce se vor obişnui unii cu ceilalţi. Însă noi sun-
tem echipa superioară şi jucăm şi acasă, deci cred că de noi va 
depinde dacă vom obţine sau nu cele trei puncte. Dacă jucăm 
la nivelul la care ştiu că putem juca, nu ar trebui să avem emo-
ţii.



Un mesaj pentru suporterii care vor fi pe stadion vineri.
Verificăm des câte bilete s‑au vândut, pentru că sperăm să batem 

un record de audienţă în acest sezon şi apoi s‑o ţinem tot aşa. Îi 
aşteptăm deci pe stadion, pentru că şansele noastre de victorie 
cresc cu fiecare suporter în plus care ne împinge de la spate.



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Bănia fierbe înainte 
de debutul lui Kurtic, 

Reghe pariază pe Markovic

• Reghecampf s‑a arătat mulţumit de lotul actual, în special de 
experienţa jucătorilor, inclusiv a celor tineri. L‑a dat exemplu pe 
Ştefan Baiaram, principala opţiune pentru postul under 21, care 
are deja 108 meciuri în Superliga, 13 goluri şi 9 assist‑uri. Un alt 
remarcat al antrenorului a fost Jovan Markovic. Reghe a remarcat 
disponibilitatea superioară la efort şi altruismul pe care Marko-
vic le‑a arătat în deplasarea de la Iaşi şi a spus că aşteaptă măcar 
15 goluri de la el în acest sezon. Spune că Markovic mai are încă 
lucruri de îmbunătăţit, în special la starea lui fizică, şi că odată 



rezolvate micile probleme ar trebui să fie un atacant de 20‑25 de 
goluri pe sezon.

• Mult‑aşteptatul debut al slovenului Jasmin Kurtic se va produce 
în această seară. Întrebat despre cum se antrenează mijlocaşul 
cu aproape 300 de meciuri în Serie A, Laurenţiu Reghecampf 
s‑a arătat mulţumit de Kurtic, însă a precizat că meciurile sunt 
diferite de antrenamente şi că aşteaptă ca acesta să demonstreze 
ce ştie pe teren.

• Universitatea a dat cei mai mulţi jucători în echipa etapei după 
victoria entuziasmantă de la Iaşi (4‑1). Leii Mitriţă, Bancu, Vlă-
doiu şi Roguljjic au fost selectaţi în cel mai bun prim 11 al eta-
pei, Andrei Ivan fiind în mod ciudat ignorat, deşi a marcat un 
gol şi a oferit şi o pasă de gol. Pe de altă parte, Mitriţă a fost 
considerat cel mai bun jucător din Superliga în etapa trecută de 
către statisticienii de la LPF.

• În ciuda laudelor pentru actualii fotbalişti pe care îi pregăteşte, 
Laurenţiu Reghecampf a precizat că el şi conducerea speră să 
mai rezolve „măcar unul sau două transferuri noi“, până în luna 
septembrie.

• Grupele de juniori ale Universităţii au debutat cu victorii in cor-
pore în competiţiile naţionale. Toate meciurile tinerilor lei au 
fost câştigate la scor: juniorii u15 şi u16 au dispus cu 7‑1, respec-
tiv 7‑2, în deplasarea de la LPS Bihorul Oradea, iar cei u17 şi 
tineretul au câştigat cu 6‑0, respectiv 4‑1,pe teren propriu cu 
Academia Viitorul Cluj. De altfel, juniorii u‑17 sunt una dintre 
cele mai importante generaţii ale Ştiinţei, după ce tocmai au 
dat 5 nume la Naţionala României din aceeaşi grupă de vârstă: 
Florin Gaşpăr, Bogdan Buşe, Robert Petculescu, Cosmin Stană 
şi Dragoş Găină. Ştiinţa stă bine şi la echipa de tineret, care e 
campioană en‑titre, după ce a învins în finala sezonului trecut 
chiar pe rivala din această seară, UTA Arad.



UNIVERSITATEA – UTA ÎN CIFRE

Reghe caută revanşa

• Cele două echipe s‑au întâlnit de 8 ori în ultimii 10 ani, inclu-
siv într‑o „dublă“ de pe vremea când Ştiinţa era în Liga a II‑a. 
Universitatea domină clar partidele directe:  a câştigat de 6 ori, 
UTA o dată, iar una dintre partide s‑a încheiat la egalitate. Sin-
gurele dispute în care Universitatea nu a câştigat cu adversara 
de azi sunt cele cu Laurenţiu Reghecampf pe bancă, în sezonul 
2021 – 2022. Atunci, Craiova nu a marcat în două meciuri cu 
Aradul şi a fost dominată în ambele partide (0‑1 în deplasare şi 
0‑0 pe Oblemenco).

• Deşi din meciurile directe cu Aradul nu are amintiri plăcute, 
lucrurile se schimbă pentru Laurenţiu Reghecampf când vine 
vorba despre duelurile trecute cu Mircea Rednic. Cei doi s‑au 
întâlnit de 6 ori ca antrenori, 2 meciuri au fost câştigate de 
Reghe, iar restul de 4 s‑au terminat la egalitate. Toate egalurile 



au avut loc pe când cei doi antrenau FCSB, respectiv Dinamo. 
Primul meci între cei doi a fost un Astra Ploieşti – Concordia 
Chiajna, pe 10 mai 2012, în care Chiajna antrenată de actualul 
antrenor al Ştiinţei a învins cu 2‑0 în deplasare. 

• UTA nu a marcat niciun gol în ultima jumătate de oră a parti-
delor disputate până acum în Superliga şi a pierdut de trei ori 
puncte după ce a înscris prima, semn că finalurile de partidă şi 
poate pregătirea fizică sunt deficitare, la formaţia lui Rednic. De 
partea cealaltă, Ştiinţa pare o specialistă a finalurilor de meci, 
cu 4 din cele 8 goluri din acest sezon venite în ultimul sfert de 
oră al întâlnirilor.

• Ştefan Baiaram e cel mai bun marcator din disputele cu UTA, cu 
2 reuşite, ambele în victoria din deplasare de anul trecut, când 
Ştiinţa întorcea scorul de la 0‑1, cu Rădoi pe bancă.

• Se întâlnesc două dintre echipele cu cele mai scăzute medii de 
vârstă din campionat: 24,8 ani Universitatea, respectiv 24,6 ani 
UTA.

• Deşi este cotată aproximativ la treimea valorii Craiovei, în ceea 
ce priveşte estimarea lotului de fotbalişti făcută de Transfer-
markt, UTA reuşeşte să „se bată“ cu Ştiinţa la fotbalişti pe care 
îi dă la diversele loturi naţionale ale ţărilor lor: 15 are Craiova, 7 
Aradul. Cel mai valoros fotbalist al Ştiinţei e considerat Andrei 
Ivan (cotat la 2,5 milioane euro), în timp ce la oaspeţi portarul 
Florin Iacob e lider conform estimărilor pieţei (600.000 euro). 

• Între cele două cluburi a avut loc un singur transfer în decursul 
anilor. Este vorba despre Angelo Iuga, fostul junior al Ştiinţei, 
care era cedat la UTA în ianuarie 2018. Iuga s‑a născut la Arad 
şi fusese cumpărat de Craiova în 2014, după un turneu de juni-
ori la care Universitatea, cu Andrei Ivan în prim plan, trecea de 
gazde. El nu a apucat însă să debuteze la echipa mare a Ştiinţei 
şi singurele lui meciuri de seniori sunt 10 jucate în tricoul UTA, 
în liga secundă.



Adversarii la zi  UTA

Aroganţi şi 
încrezători, dar 
criticaţi de fani 
şi presa locală

• UTA a schimbat aproape complet garnitura de sezonul tre-
cut, odată cu venirea pe bancă a lui Mircea Rednic. Arădenii 



au semnat deja cu 18 jucători şi se pregătesc şi alte 2‑3 veniri. 
Dintre noii veniţi, 9 cochetează deja cu prima echipă, cele mai 
reuşite aduceri părând cele ale lui Denis Dumitraşcu şi Godberg 
Cooper (amândoi de la Chindia), dar şi a decarului Andrej Fabry, 
mijlocaşul de creaţie adus din prima ligă slovacă. Cei trei sunt 
în topul minutelor jucate în acest sezon. Dumitraşcu e chiar 
integralist, iar Fabry a marcat golul singurei victorii a UTA din 
acest sezon, 1‑0 pe teren propriu cu Politehnica Iaşi. 

• În zilele următoare, Mircea Rednic mai aşteaptă la echipă un 
vârf de atac din prima ligă austriacă şi continuă negocierile cu 
FCSB pentru cedarea lui Vali Gheorghe. Acesta va ajunge pro-
babil la arădeni dacă bucureştenii nu se califică în grupele Con-
ference League. Întărirea atacului pare o prioritate a conducerii 
adverse, după ce niciun jucător nu a reuşit să înscrie mai mult de 
un gol în primele patru meciuri ale sezonului. Cu doar 4 goluri 
marcate până acum, UTA are una dintre cele mai slabe ofensive 
din campionat, fiind deasupra unei singure echipe din Super-
liga în această privinţă: Oţelul Galaţi a înscris doar de 3 ori.

• Mircea Rednic a vorbit cu încredere şi chiar cu puţină aroganţă 
despre Universitatea Craiova: „nu aş zice că e o echipă bună, 
pentru că au şi probleme, însă au jucători foarte buni, în special 
de la mijloc în sus“. Rednic a subliniat că victoriile noastre cu 
Sibiu şi Iaşi ar fi venit greu, iar Godberg Cooper a întărit ideea 
antrenorului conform căreia Ştiinţa ar fi mai degrabă o serie de 
individualităţi ofensive, dar în acelaşi timp o echipă vulnera-
bilă.

• După ce au avut anul trecut un sezon sub aşteptări, terminând 
sezonul regulat pe penultimul loc şi playout‑ul pe loc de baraj 
pentru menţinerea în prima divizie, apele la UTA rămân învol-
burate. Investitorul Alexandru Meszar îşi continuă războiul 
cu suporterii şi chiar cu presa locală, interzicând câţiva jurna-
lişti arădeni la conferinţele de presă ale echipei. Decizia a fost 



criticată de suporteri într‑un comunicat în care s‑a făcut vor-
bire despre „pratici dictatoriale, menite să instaureze cenzura“. 
Aceştia au afişat şi un banner grăitor, la partida de acasă cu CFR 
Cluj: „Vreţi să ne cenzuraţi în orice mod / Adevărul vă bântuie 
şi este incomod“. Inclusiv Mircea Rednic s‑a poziţionat împo-
triva deciziei conducerii în acest caz, spunând la conferinţa de 
presă dinaintea partidei cu Craiova că echipa nu are nevoie de 
astfel de scandaluri interne.

• Nici relaţia dintre Mircea Rednic şi suporterii arădeni nu este 
cea mai bună, după ce fanii au fost foarte acizi referitor la jocul 
echipei din primele 3 etape. Deranjat de admonestările aces-
tora, Rednic a precizat că aceia care înjură jucătorii şi staff‑ul 
„nu sunt suporteri, dacă după trei etape se comportă aşa“. Pro-
testele fanilor s‑au mai domolit, după ce echipa lor a obţinut 
prima victorie, în etapa a 4‑a, cu Poli Iaşi, în ciuda faptului că 
nu meritau să câştige meciul, judecând după numărul superior 
de ocazii ale moldovenilor.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII: 24 IUNIE 1973

Meciul de foc  
de la care a început 
„derby‑ului provinciei“

Dacă ar fi să punem o dată concretă pe începuturile derby‑ului 
provinciei, aceasta ar fi 24 iunie 1973. A fost ziua în care Uni-
versitatea rata neaşteptat primul titlu de campioană din isto-
ria ţării, după ce nu reuşea să obţină un egal la Arad, cu UTA, 
rezultat care ar fi păstrat‑o cu un punct în faţa lui Dinamo la 
finalul campionatului.

Partidele de la Bucureşti şi Arad s‑au jucat concomitent, după 
ce atât Dinamo cât şi Universitatea îşi amânaseră meciurile ce 
fuseseră programate anterior. Cele două dueluri de la distanţă 
pentru titlu au fost transmise alternativ de televiziunea română 
şi au suscitat interesul unei ţări întregi. Dacă Aradul câştiga la 



un gol cu Universitatea, Dinamo avea nevoie de victorie la 4 
goluri cu CFR. S‑a întâmplat exact aşa: UTA a luptat pe viaţă şi 
pe moarte cu Craiova, deşi nu mai avea nicio miză, şi a învins 
cu 1‑0, spre dezolarea celor aproape 1000 de suporteri olteni 
prezenţi pe stadionul din Arad. La Bucureşti, nicio surpriză: 
Dinamo învingea cu 4‑0, exact cât avea nevoie în cazul în care 
Craiova pierdea la un gol, cu largul ajutor al arbitrilor care au 
inventat un penalty, dar şi al adversarilor, lucru recunoscut 
ulterior şi de câţiva dintre fotbaliştii Clujului.

Pentru fanii alb‑albaştri, înfrângerea de la Arad avea să mar-
cheze un dublu doliu şi implicit un sentiment de râcă faţă de 
echivalenţii arădeni. Pe lângă pierderea celui ce putea fi primul 
titlu din istorie, fanii noştri au fost loviţi şi de moartea unuia 
dintre ei. La ajungerea galeriei Ştiinţei în gara Arad, în acea zi 
de vară a lui 1973, un suporter oltean celebru pentru pasiunea 
lui, supranumit „Camion“, murea lovit de tren, zice‑se că în 
timp ce flutura steagul Universităţii.

Nu doar dăruirea totală a arădenilor din acel meci decisiv 
avea să stea la originile derby‑ului de astăzi. UTA şi Universita-
tea rămân şi în prezent cu 6, respectiv 4 titluri, două dintre cele 
mai bune echipe ale provinciei din istoria fotbalului românesc, 
fiind doar recent depăşite de CFR Cluj (8 titluri). În acel sezon 
1972‑1973, cu un an înainte ca Universitatea să câştige, în fine, 
primul ei trofeu de campioană, UTA era deja o echipă afirmată 
şi îşi trăia apusul ultimei sale mari generaţii. A fost generaţia 
arădeană care obţinea ultimele două titluri de campioană din 
totalul de şase, succese reuşite consecutiv, în sezoanele 1968 – 
1969, respectiv 1969 – 1970. Cu un an înaintea meciului de foc 
de la Arad, în sezonul 1971‑1972, UTA termina campionatul pe 
locul 2, la doar 4 puncte de campioana FC Argeş.

Practic, sfârşitul ultimei mari generaţii arădene (UTA avea 
să retrogradeze curând, în ediţia 1978‑1979, şi să nu mai revină 



vreodată la gloria de odinioară) a coincis cu începuturile unei 
noi forţe a fotbalului românesc, Universitatea. După mica bătă-
lie pierdută la Arad în iunie 1973, generaţia condusă din teren 
de Oblemenco va fi câştigat şi războaie mai importante: primul 
campionat, obţinut în anul imediat următor, apoi şi primele 
două cupe ale României, în 1977 şi 1978, făcând astfel o trecere 
lină spre foarte probabil cea mai faimoasă generaţie a fotbalu-
lui românesc: Craiova Maxima, care şi‑a atins vârful de formă 
la începutul anilor ’80.


